

verbier life

MARCH 2010

ADVENTURE





# GIRLS' SKI MOVIE



Six of Europe's best female riders come together to mix elegance, femininity and strong riding - encouraging other girls to get up on the slopes...

*Six des meilleures skieuses freeride d'Europe se rassemblent pour un mélange d'élégance, de féminité et de sérieuses descentes, encourageant au passage d'autres femmes à rider ...*

PHOTOGRAPHY YVES GARNEAU. GROUP PHOTO ABOVE © MIR JAGEH  
TEXT: SANDRA LAHNSTEINER







**A**ustrian freeskier Sandra Lahnsteiner came up with the ambitious idea of producing an "all-girls ski movie" in spring 2009 and invited six of the best female freeskiers from all over the Alps to be part of this unique project.

Laura Bohleber, local freeskier from Verbier; Giulia Monego, the experienced Italian athlete from Cortina, who has chosen Verbier as her second home spot; Lori Huber, from Lech, Austria, competitor in the Freeride World Tour 2010; Melissa Presslaber from the Eastern Tyrol in Austria; Pia Widmesser, a 25 year old, ambitious German freeride athlete and Sandy herself, who got into freeriding after winning a freeride competition and participating in the Austrian freeride movie "Made in Austria", released in autumn 2009.

As the girls didn't know each other before they started the project, they decided to invite each other to their home resorts: Verbier, Lech/Arlberg, Gastein, Cortina, Hochfügen and the Eastern Tyrol. In the movie, they start their journey as strangers and end up being friends; a trip that takes them to the best snow and backcountry terrain in the Alps. The women explore the myth, legends, people and history of their home spots and, along the way, share their passions, experiences and stories – both joyful and painful – revealing how they became the skiers they are today.

Cinematographer Mathias Bergmann, 'sweetshots', follows the girls on their trip through the Alps, accompanied by Kenny Cowburn who filmed along the way. Photographer Mirja Geh shows the girls at their best at the first team meeting in Fieberbrunn, combining the power of an extreme sport with the femininity and elegance of being girls.

Local photographer Yves Garneau joined the girls during the first stop of their road trip in Verbier, at the beginning of January 2010. Luckily the

**S**andra Lahnsteiner, la freerideuse Autrichienne, a eu au printemps 2009 l'idée ambitieuse de produire un film de ski mettant en scène uniquement des skieuses. Elle a invité six des meilleures freerideuses des Alpes à participer à ce projet unique.

Laura Bohleber, skieuse de Verbier; Giulia Monego, l'athlète italienne expérimentée de Cortina qui a choisi Verbier comme deuxième base; Lori Huber, de Lech en Autriche, qui participe au Freeride World Tour 2010; Melissa Presslaber basée dans l'est du Tyrol en Autriche; Pia Widmesser, une freerideuse ambitieuse allemande de 25 ans, et Sandy en personne, qui s'est lancée sérieusement dans le freeride après avoir remporté une compétition de freeride et participé au tournage d'un film de freeride autrichien, "Made in Austria", sorti en automne 2009.

Comme les filles ne se connaissaient pas avant le début du projet, elles ont décidé d'inviter chacune à tour de rôle toute l'équipe dans leur station de prédilection : Verbier, Lech/Arlberg, Gastein, Cortina, Hochfügen et l'est du Tyrol. Dans le film, elles commencent leur aventure entre inconnues, et finissent par devenir amies, au cours d'un voyage qui les emmène dans le meilleur terrain de jeu et la meilleure neige des Alpes. Les skieuses explorent le mythe, les légendes, les personnages et l'histoire de leurs stations respectives et partagent au passage leurs passions, leurs expériences et leurs histoires, tristes ou joyeuses, nous révélant comment elles sont devenues les skieuses qu'elles sont aujourd'hui.

Le directeur de la photographie Mathias « sweetshots » Bergmann a suivi les filles pendant leur voyage à travers les Alpes, accompagné de Kenny Cowburn qui a aussi fait des prises de vues. La photographe Mirja Geh a su mettre en valeur les filles lors de leur première rencontre à Fieberbrunn, en combinant la puissance d'un sport extrême avec la féminité et l'élégance des skieuses.

Le photographe indigène Yves Garneau s'est joint aux filles durant la première

verbierlife

MARCH 2010

ADVENTURE







crew experienced some of the first blue bird days of the season and caught some great lighted footage in the mountains and funny lifestyle segments in Verbier. Watch out for a short clip about their stop in Verbier in the Downdays digimag issue 4, page 42.

The full HD ski movie will come out in autumn 2010, shown on its own European movie tour at selected winter sport destinations and cities, at several international and national film festivals and will be released with a magazine.

The girls' main goal is not only to inspire girls and women from all over the world to grab some friends and have fun skiing out in the mountains, but also to push female freeskiing to the next level.

[www.gore-tex.com](http://www.gore-tex.com)

[www.sandralahnsteiner.com](http://www.sandralahnsteiner.com)

<http://dmbeta.downdays.eu/issue4/en/index.php>

[www.made-in-austria.info](http://www.made-in-austria.info)

*étape de leur road trip, à Verbier, au début janvier 2010. Par chance, l'équipe a eu droit aux premières journées de ciel bleu de la saison, et ont pu tourner de magnifiques images de montagne avec une excellente lumière, ainsi que des images drôles sur la vie de tous les jours à Verbier. Vous pouvez retrouver un court segment de leur étape à Verbier dans le digimag Downdays, numéro 4, page 42.*

*Le film tourné en full HD sortira à l'automne 2010, et sera présenté pendant sa tournée européenne à travers certaines destinations hivernales et villes choisies, ainsi que dans divers festivals nationaux et internationaux. Il sera également édité avec un magazine.*

*Le but premier de ces filles est non seulement d'inspirer d'autres femmes à travers le monde à s'entourer d'amies et à aller passer un bon moment à skier en montagne, mais également d'améliorer le niveau du freeride féminin.*

[www.gore-tex.com](http://www.gore-tex.com)

[www.sandralahnsteiner.com](http://www.sandralahnsteiner.com)

<http://dmbeta.downdays.eu/issue4/en/index.php>

[www.made-in-austria.info](http://www.made-in-austria.info)

